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Leefmilieuproductnormering  -  Bevoegdheidsverdeling

Leefmilieuproductnormering is een federale bevoegdheid.

Tijdens de hoorzittingen van de werkgroep Institutionele Zaken van het Vlaams Parlement 
kwam aan het licht dat het niet-aflatend gebrek aan federaal beleid of regelgeving op dat 
punt rechtstreeks gevolgen heeft voor de milieubeleidsdomeinen die gewestelijke 
bevoegdheid zijn.

De werkgroep gaf in die optiek volgende actuele knelpuntvoorbeelden:

- het KB van 12 oktober 2010 tot regeling van de minimale eisen van rendement en 
emissieniveaus van verontreinigende stoffen voor verwarmingsapparaten voor vaste 
brandstoffen, dat niet in overeenstemming is met de Europese Ecodesign-kaderrichtlijn 
2009/125/EG (artikel 6), alsook de Europese uitvoeringsverordeningen 2015/1185 en 
2015/1189;

- het gebruik van tuinafvalovens dat in Vlaanderen verboden is (zie Vlarem Titel II 
hoofdstuk 6.11 ‘Verbranding in open lucht’), maar de verkoop in de reguliere handel 
wordt nog steeds vanuit het federale niveau toegestaan.

De werkgroep stelt zich dan ook de vraag of de volledige productbeleidsbevoegdheid niet 
beter naar de gewesten zou worden overgeheveld. De Onderzoekscommissie PFAS-PFOS 
van het Vlaams Parlement bracht recentelijk immers eveneens aan het licht dat er een 
inconsistentie is tussen enerzijds het omgevingsvergunningsbeleid en de handhaving op 
gewestelijk niveau bij milieuproblematieken waarbij zorgwekkende stoffen (bijvoorbeeld 
PFAS/PFOS/PFOA/…) betrokken zijn, doordat de bevoegdheden rond REACH1 grotendeels 
in handen zijn van het federale niveau.

Een regionalisering inzake leefmilieuproductnormering zal volgens de werkgroep wel een 
nauwe coördinatie vragen tussen de regio’s.

1. Wat is het standpunt van de minister m.b.t. de door de werkgroep Institutionele Zaken 
voorgestelde bevoegdheidsoverdracht inzake leefmilieuproductnormering?

2. Zal de minister in samenspraak met enerzijds de overige leden van de Vlaamse 
Regering en anderzijds haar ambtgenoten in de federale en de overige 
deelstaatregeringen een initiatief nemen om deze bevoegdheidsoverdracht te 
realiseren? Zo niet, waarom niet? Zo ja, welke acties zal de minister ter zake 
ondernemen?
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1. De minister is principieel van mening dat het zwaartepunt van homogene 
bevoegdheidspakketten in Vlaanderen moet liggen. De noodzaak aan goede coördinatie 
en samenwerking met andere overheden is nooit een tegenargument, hooguit een 
aandachtspunt.

2. Dit maakt geen deel uit van het regeerakkoord, noch van het federale, maar de minister 
zal dit bij de federale regering aankaarten en om haar standpunt terzake verzoeken. 
Eventuele acties zullen daar uit moeten blijken.


